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پنجم خرداد آمفى تئاتر دانشكده نساجى دانشگاه امير كبير ميزبان 
نمايندگان انجمن صنايع نساجى ايران بود. اين نشست با حضور 
آقايان مهندس محمد مروج رئيس و دكتر عليمردان شيبانى نايب 
رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى و جمعى از دانشجويان 

مقاطع مختلف تحصيلى رشته نساجى اين دانشگاه برگزار شد.

مديره  هيئت  رئيس  نايب  شيبانى  دكتر  نيوز،  نساجى  گزارش  به 
صنعت  اهميت  به  اشاره  با  آغاز  در  ايران  نساجى  صنايع  انجمن 
نساجى در مقايسه با ديگر صنايع در ايران گفت در ايران حدود 10 
هزار واحد توليدى نساجى داراى پروانه كسب داريم ودر حال حاضر 

400 هزار نفر به طور مستقيم در اين صنعت 

چهارشنبه ششم خرداد ماه دانشكده نساجى دانشگاه آزاد اسلامى واحد 
شهررى ميزبان دانشجويان، اساتيد و مدعوين از فعالان نساجى كشور 

بود كه به بهانه همايش نساجى دور هم جمع شده بودند. 
سخنرانى  و  خيرمقدم  از  پس  نيوز  نساجى  خبرنگار  گزارش  به 
حسينخانى؛  دكتر  و  دانشگاه  پژوهشى  معاون  اشجارى؛  دكتر 

و  غيرعامل  پدافند  معاونت  عسگرنژاد؛  مهندس  و  دبيرهمايش 
قبادى؛ مشاور وزير و دبيركارگروه ملى مد و لباس، محمدمهدى 
تريبون  پشت  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  دبيركل  زاده؛  رئيس 
رفت و با ارائه آمار و ارقامى از مزيت ها و ارزش افزوده صنعت 

سخن  اشتغالزايى  در  آن  نقش  و  نساجى 

نساجى  صنايع  انجمن  دبيركل  رئيس زاده-  محمدمهدى 
بى رويه  واردات  كنترل  براى  دولت  جدى  عزم  از  ايران- 
پوشاك به كشور خبر داد و آن را فرصت بسيار ارزشمندى 

براى صنعتگران و توليدكنندگان اين صنعت دانست.
مشترك  جلسه  برگزارى  به  فوق  مطلب  بيان  ضمن  وى 
پوشاك  و  نساجى  صنايع  دفتر  جمهورى،  رياست  دفتر 
وزارت صنعت و تشكل هاى نساجى اشاره كرد و افزود: در 
اين جلسه كه نمايندگانى از دفتر رياست جمهورى، انجمن 
صنايع  صادرات  و  توليد  اتحاديه  ايران،  نساجى  صنايع 
دفتر  كارشناسان  از  يكى  و  مديركل  پوشاك،  و  نساجى 
داشتند،  حضور  صنعت  وزارت  پوشاك  و  نساجى  صنايع 
به  پوشاك  واردات  ارقام  و  آمار  ارائه  به  نصراللهى  خانم 
ترجيحى  تعرفه  مورد  در  كه  اين   ضمن  پرداختند.  كشور 
پوشاك  و  نساجى  صنايع  بر  آن  تبعات  و  تركيه  و  ايران 
كردند  اعلام  نصراللهى  خانم  كه  شد  سوالاتى  نيز  كشور 
طبق آمار، اين طرح لطمه اى بر توليدات صنعت پوشاك 

وارد نكرده  است. 
دفتر  سوى  از  فوق  جلسه  برگزارى  دستور  داد:  ادامه  وى 
بود  شده  ابلاغ  جمهورى  رياست  به  رهبرى  معظم  مقام 
بى رويه  واردات  بر  مبنى  توضيحاتى  ارائه  هم  آن  دليل  و 

پوشاك به كشور بود. 
آمار  داشت:  اذعان  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  دبيركل 
گمركات كشور از واردات پنج ميليون دلارى پوشاك در 
سال گذشته حكايت مى كند در حالى كه آمار گمركات ساير 
كشورها، بيانگر واردات پوشاك به ارزش 750 ميليون دلار 

هستند!
توليد پارچه هاى باكيفيت توسط توليدكنندگان داخلى يكى 
ديگر از مسائلى بود كه در اين جلسه مشترك مورد توجه 
از  بيش  كرد:  تصريح  باره  اين  در  رئيس زاده  گرفت.  قرار 
60 درصد نياز كشور به پارچه از سوى واحدهاى داخلى 
تأمين مى شود و در صورت تكميل ظرفيت خطوط توليد 
كارخانه هاى پارچه بافى، اين ميزان به 80 درصد افزايش 

خواهد يافت. 
وى در عين حال از تداوم برگزارى جلسات مشترك دفتر 
وزارت  پوشاك  و  نساجى  صنايع  دفتر  جمهورى،  رياست 
واردات  كنترل  زمينه  در  نساجى  تشكل هاى  و  صنعت 

پوشاك خبر داد. 

فرصت طلايی برای 
توليدکنندگان صنايع نساجی و پوشاک

ادامه در صفحه 3

گزارش همايش نساجى با رويكرد روش هاى نوين در صنايع وابسته

گزارشى از حضور نمايندگان هيات مديره انجمن صنايع نساجى در دانشكده نساجى دانشگاه اميركبير

خروج از رکود تنها با توجه ويژه به صنايع کوچک و به خصوص صنعت نساجی و پوشاک ميسر است

صنعتگران کاری کرده اند، کارستان دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران اعلام كرد:
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خبر
اهم مذاكرات نشست هيات مديره 

هشتصد و شصت و دومين نشست هيات مديره انجمن صنايع 
مورخ  يکشنبه  روز  در  اعضا  اکثريت  حضور  با  ايران  نساجي 
و  تشكيل  انجمن  دو  شماره  ساختمان  محل  در   ٩٤/٠١/٣٠

موارد زير مورد بحث و بررسي قرار گرفت:
١- آقای رييس زاده به کليه حضار خيرمقدم گفتند و خواستار سالی با 
موفقيت و سلامتی برای همه فعالين صنعت نساجی شدند و پيشنهاد 
نمودند تا کليه حاضرين خود را معرفی نمايند و سپس کليه حاضرين 

در جلسه خود را معرفی کردند.
٣- آقای رئيس زاده: ورود ٣٢ نفر از فعالان صنعت نساجی به اتاق بازرگانی 
را افتخاری برای اين صنعت دانست و افزود: اميدواريم کميسيون صنعت 
نساجی با هدف دفاع از منافع اين صنعت در اتاق بازرگانی تشکيل شود. 
وی با اشاره به لايحه رفع موانع توليد اظهار کرد: در يکی از بندهای اين 
لايحه به توليد برندهای خارجی اشاره شده است که اگر با همکاری اين 
برند و امکانات داخلی در کشور توليد صورت گيرد، منوط به اينکه ٢٠ 
درصد از توليدات آن برند صادر شود، تمامی توليدات آن برنداز معافيت 
مالياتی برای يک دوره حداقل ٢ ساله و پس از آن ٥٠٪ معافيت مالياتی 
برخوردار خواهند شد. رئيس زاده با اشاره به مسائل فرهنگی در زمينه مد 
و طراحی تصريح کرد: ترکيه بدون محدوديت درخصوص مد و طراحی 
لباس بانوان فعاليت می کند در حالی که در کشورمان، در اين خصوص 
محدوديت های فرهنگی مطرح است و همين امر سبب شده است تا 
کمی عقب بيفتيم. وی با انتقاد از نحوه واردات چادر مشکی اظهار کرد: 
چند سال پيش تعرفه واردات چادر مشکی به ١٠ درصد کاهش يافت، 
همين امر باعث شد تا انواع پارچه به اسم چادر مشکی وارد شود، از 
سوی ديگر معيار محاسبه گمرک برای پارچه برحسب کيلوگرم بود 
که همين امر سبب شده است تا برخی افراد با کم اظهاری از اين 
گزينه سوء استفاده نمايند. خوشبختانه در سال جاری با تعامل خوب بين 
اداره کل صنايع نساجی و پوشاک، انجمن و گمرک تعرفه ها همسان 
سازی شد و تعرفه پارچه چادر مشکی مشابه ساير پارچه ها ٣٢٪ و ملاک 

محاسبه متری شده است.
اتاق  در  خانم ها  نساجی  نماينده  اولين  حضور  نصرالهی:  خانم   -٤
بازرگانی سرکار خانم نرگس رحيم زاده؛ مديرعامل شرکت نورد عرفان 
و عضو هيات مديره شرکت تکميل ستار، صميمانه تبريک عرض 
می نمايم، آمار صادرات و واردات سال گذشته قابل قبول بود در مورد 
تعرفه های نخ پارچه و قيمت های پايه آنها حرکت خوبی انجام شد، در 
سال گذشته جلسات خاص صادرات کالاهای نساجی و پوشاک در 
دفتر وزير صنايع داشتيم امسال آن را ادامه می دهيم و تقاضا دارم به 

صورت فعال در اين جلسات حضور داشته باشيد.
٥- آقای مهندس حميدی: يکی از مشکلات صنعت پوشاک مد و 
مدرسه مد است، قرار شد در مشهد مدرسه مد تاسيس گردد . البته 
بانی اين مدرسه خانم عليرضايی هستند، پيشنهاد می شود چند نفر 
از ٣٢ نفر نماينده اتاق بازرگانی که علاقه مند می باشند حتما در 
می گردد  برگزار  تيرماه ٩٤  در  که  نساجی  صنايع  انجمن  انتخابات 
شرکت فعال داشته باشند، در چشم انداز بيست ساله موضوع توجه 
خاص به توليدات صادرات محور بايد طوری باشد که به توليدات 

داخلی و توليدکنندگان ضربه ای وارد نشود.
٦- آقای چوپانی: برای صنعت نساجی بايد مزيت ايجاد کنيم، توليدکننده 
نبايد نگران نرخ ارز باشد، سيما و چشم انداز آينده بايد برای شرکت های 
توليدی خيلی روشن و واضح باشد، متاسفانه اگر سياست های فعلی ادامه 

يابد آينده صنعت و نساجی خيلی تيره و تار خواهد بود.
٧- مهندس نيلفروش زاده: شناسايی واردکنندگان و ارائه کارت های 

بازرگانی تخصصی کمک به ورود کالاهای با کيفيت می نمايد.
٨- آقای مهندس شهلايی: صنعت نساجی تنها بخش خصوصی 

واقعی کشور است.

غائبين آقايان
مهندس حميد نويد، مهندس بابك زمانيان، مهندس مرتضى قهارى، 

مهندس عليرضا لقمان

حضور  با  و  الى 20  ساعت 16  در  كه  نشستى  طى 
برگزار  مذكور  صنف  فعالين  و  توليدكنندگان  برخى 
شد؛ موضوعات مختلف اين صنف از جمله موضوع 
تامين مواد اوليه و توليد كالاى با كيفيت، حضور رقبا 
در بازار داخل و چگونگى ارتقاى كيفى محصولات 
با  كالاى  مصرف  سازى  فرهنگ  نيز  و  صنف 
كيفيت داخلى مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت. 
همچنين در خصوص بازاريابى نوين و لزوم افزايش 
آموزش هاى تخصصى در حوزه بازاريابى و برندينگ 
در اين صنف و توجه بيشتر به صنعتى شدن موارد 

مطرح و مورد بحث قرار گرفت. 

نخستين هم انديشی فعالان صنف توليدکنندگان جوراب و لباس زير

به گزارش نساجى نيوز، عصر روز يكشنبه سوم خرداد ماه سالن 
اجتماعات طبقه دهم اتاق بازرگانى ايران ميزبان تعداد كثيرى از 
پوشاك  فرش ،  نساجى ،  مطرح  متخصصين برندهاى  مديران و 
و كالاى خواب بود كه براى حضور در اولين سمينار از مجموعه 
سمينارهاى برندينگ انجمن صنايع نساجى ايران حضور يافته بودند 
در اين برنامه كه با استقبال گسترده واحدهاى نساجى برگزار شد 
جايگاه  به  حضار  به  مقدم  خير  با  حسينى  مروج  محمد  مهندس 
برندينگ در دنياى كسب و كار امروز اشاره نمود و با اشاره به 
چالش هاى برندينگ و برند سازى در كشور اين موضوع را براى 
واحدهاى نساجى حائز اهميت دانست و ابراز اميدوارى نمود با كم 
شدن از چالش هاى پيش روى واحدها و حذف قوانين و مقررات 
از  پس  گردد  تسهيل  شركتها  براى  سازى  برند  مسير  مزاحم 
مهندس مروج، محمد مهدى رييس زاده دبير كل انجمن صنايع 
نساجى پشت تريبون قرار گرفت و با اشاره مختصر به برگزارى 
مجمع عمومى و انتخابات هيات مديره انجمن در روز بيست و 

داد  خبر  انجمن  در  برندينگ  كميته  تشكيل  از  ماه  خرداد  ششم 
تخصصى  مشاوره هاى  بتواند  انجمن  كه  نمود  اميدوارى  ابراز  و 
برنامه  معرفى  از  پيش  وى  دهد  ارائه  اعضا  به  خصوص  اين  در 
اداره  و  نساجى  تشكلهاى  نزديك  همكارى  از  سمينار  زمانبندى 
كل نساجى و پوشاك وزارت صنعت معدن و تجارت سخن گفت 
و ابراز اميدوارى كرد كه صنعت نساجى روزهاى خوبى را درپيش 
داشته باشد گلنار نصراللهى نيز در سخنان مختصر خود از انجمن 
سمينار  اين  برگزارى  و  ريزى  برنامه  براى  ايران  نساجى  صنايع 
تشكر كرد و همكارى نزديك اداره كل با تشكلهاى نساجى را 
و  مقدم  خير  آيين  از  .پس  دانست  سودمند  و  بخش  اثر  بسيار 
گشايش سمينار دكتر شهريار شفيعى و مهندس احسان سلطانى 
و بهنود اله وردى به طرح مطالب خود در حوزه برندينگ پرداختند 
و پس از آن در پنل به پرسش هاى حاضرين پاسخ گفتند شرح 
كامل اين سمينار را در شماره آتى مجله دنياى نساجى خواهيد 

خواند. 

نخستين سمينار برندينگ در صنعت نساجی و پوشاک
توسط انجمن صنايع نساجى ايران برگزار شد
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گفت.
رئيس زاده با اشاره به دو طرح مطالعاتى براى تدوين استراتژى 
صنعت نساجى و نيز استراتژى توسعه صادرات محصولات نساجى 
ذينفعان  و  نساجى  صنايع  كل  اداره  و  بازرگانى  اتاق  همكارى  با 
صنعت گفت: ما معتقديم آنچه تحت عنوان پيش نويس غيرقابل 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  توسط  راهبردى  سند  از  استناد 
منتشر شده است بايد مورد بازنگرى قرار گيرد و نقطه قوت اين 
ايجاد  براى  گذارى  سرمايه  پائين  سرانه  و  اشتغالزايى  در  صنعت 
اشتغال و نيز ارزآورى و مزيت نسبى و ارزش افزوده آن بيشتر مورد 
مطالعه قرار گيرد. دولت در شرايط كنونى كه نيازمند اشتغالزايى 
هستيم نبايد از صنايع كوچك و متوسط همچون صنايع نساجى و 
پوشاك غافل شود. طبق آمار منتشر شده توسط مركز آمار ايران 
و  تومان  ميليون   35 نساجى  صنعت  در  شغل  يك  ايجاد  براى 
براى يك شغل در صنعت پتروشيمى 750 ميليون تومان سرمايه 
گذارى لازم است و اين نشانگر اهميت اين صنعت در اشتغالزايى 
سير  دنيا  بزرگ  صنعتى  كشورهاى  اينكه  ضمن  است.  كشور  در 

صنعتى شدن خود را از صنعت نساجى آغاز نموده اند.
محمدمهدى رئيس زاده در بخش ديگرى از سخنان خود به عزم 
جدى انجمن صنايع نساجى براى برقرارى ارتباط با دانشگاه ها و 
مراكز علمى و نيز اتحاديه ها و تشكل هاى تخصصى اشاره نمود و 
گفت: خوشبختانه در ماه هاى اخير ارتباطات خوبى را داشته ايم و 

اميداريم در آينده نيز شاهد همكارى بيشتر باشيم. 
برندينگ  كميته  و  انرژى  و  آب  كميته  تشكيل  به  اشاره  با  وى 
در انجمن صنايع نساجى از اساتيد و دانشجويان و پژوهشگران 
خواست تا با توجه به كمبود آب و بحران آب و انرژى در سالهاى 
زمينه  اين  در  تحقيق  و  پژوهش  انجام  براى  را  كميته  اين  آتى 
مديره  هيات  اخير  نشست  به  اشاره  با  پايان  در  و  كنند  يارى 
انجمن در دانشگاه صنعتى اميركبير، كسب تجربه را براى فارغ 
التحصيلان اين رشته بسيار مهم دانست و در جمله پايانى خود 
خطاب به دولتمردان گفت: خروج از ركود تنها با توجه به صنايع 

كوچك و به ويژه صنايع نساجى و پوشاك ميسر است.

مشغول به كار هستند و امكان ايجاد اشتغال با اين سرانه سرمايه 
گذارى در اين صنعت باور كردنى نيست.اگر در هر واحد نساجى 
3000 نفر مشغول به كار شوند آيا بيكارى وجود خواهد داشت؟ 
ميتوان  مختلف  صنايع  در  دلارى  ميليون  گذارى 200  سرمايه  با 
2000 نفر را مشغول به كار كرد ولى با همين سرمايه مى توان 200 
كارخانه نساجى ساخت كه اگر در هر يك حداقل 100 نفر شاغل 
باشند 20000 هزار نفر مشغول به كار مى شوند. ميزان كل سرمايه 
گذارى در صنعت نساجى 5درصد كل صنايع كشور است با اين 
5درصد 400 هزار شغل مستقيم و 78 هزار ميليارد ريال سرمايه 
گذارى ايجاد شده است و صنعت نساجى 3 درصد ارزش افزوده كل 
صنعت را به خود اختصاص داده است. وى در ادامه گفت ارزش 
توليدات صنعتى و پوشاك در سه سال گذشته در حدود 55 هزار 
ميليارد ريال بوده است و صادرات ما در حدود 2ميليارد دلار است 
آنهم در اين شرايطى كه ما در هر قدمى كه بر مى داريم با هزاران 
مشكل روبرو هستيم. خودمان بايد بخواهيم تا مشكلاتمان با كمك 
دولت، مجلس، صنعتگران و دانشجويان حل شود همه ما از يك 
خانواده هستيم بايد بخواهيم و قدم برداريم تا مشكلاتمان حل شود 
اگر نخواهيم مشكلات حل نمى شود بلكه فراموش مى شوند اما اگر 
بخواهيم و عمل كنيم قطعا پيشرفت خواهيم كرد.بايد بدانيم كارى 
كه صنعتگران ما در دوره تحريم كردند كارستان بود وگرنه از اين 

صنعت چيزى باقى نمانده بود.
شيبانى خطاب به دانشجويان گفت بعد از تحصيل وقت ثمردهى 
اشتغال،  براى  لازم  شرايط  وجود  عدم  دليل  به  متاسفانه  شماست. 
منافع  جهت  آنها  از  ديگر  كشورهاى  و  مى كنند  فرار  ما  مغزهاى 
خودشان استفاده مى كنند. تحصيل در اين دانشگاه و امثال اينجا كار 
ساده اى نيست و دانشجويان اين دانشگاه هرجايى كه بروند پيشرفت 
خواهند كرد و ما بايد از اين استعدادها و اين نيروهاى متخصص تازه 
نفس نهايت استفاده را ببريم. مهاجرت هر يك از شما ضربه محكمى 
به اين كشور خواهد زد. تنها با دعا و ثنا، نخ و پارچه توليد نمى شود 
بلكه توليد علم مى خواهد. در ادامه دانشجويان سوالاتى را مطرح 

كردند و جلسه به صورت پرسش و پاسخ ادامه يافت.
مهندس مروج؛ رئيس هيات مديره انجمن در پاسخ به اين پرسش 
كه انجمن چه برنامه اى براى ارتباط با دانشگاه دارد، گفت: انجمن 
پيش از اين نيز مرتب با دانشگاه ارتباط داشته است يك ماه اساتيد 
به انجمن مى آمدند و مشكلات انجمن را مى شنيدند و يك ماه 
انجمن در جلسه آموزشى دانشكده شركت مى كرد و از مشكلات 
همچنانكه  و  شود  بيشتر  ارتباطات  اين  اميدواريم  و  مى شد  مطلع 
انجمن در ساخت دانشكده همت گمارد در آينده نيز بتواند موثر 
باشد.   انجمن در دانشكده دفترى داشت كه هركه علاقمند به ارتباط 
با انجمن بود مى توانست از اين طريق ارتباط برقرار كند اما كمتر 

مورد استقبال واقع شد.
رئيس هيئت مديره انجمن صنايع نساجى ايران در ادامه خطاب 
به دانشجويان گفت: زمانى كه ما از دانشگاه فارغ التحصيل شديم 
10 سال براى ديگران كار مى كرديم و اشتباهاتمان به حساب آنها 
بود اما در حال حاضر دانشجويان از سال سوم دانشگاه بدون كسب 
تجربه به فكر كار مستقل هستند و هزينه اين بى تجربگى را خود 
بايد بپردازند.پيشنهاد مى كنم ابتدا از اشتباهاتتان درس بگيريد و 
تجربه كسب كنيد سپس شروع به كار كنيد. وى در ارتباط با فرار 

چينى-آمريكايى  موفق  مديران  اكثر  چين  كشور  در  گفت  مغزها 
هستند مهاجرت اگر برگشت داشته باشد مشكلى ايجاد نمى كند.
متوسط آى كيو كشور ايران در 12 سال گذشته 6درصد كاهش 
يافته است.ايراد از ماست كه شرايط را فراهم نكرديم و دانشجويان 

المپيادى ما مهاجرت كردند.
مروج در بخش ديگرى از سخنان خود گفت بخش عمده نساجى 
قاليبافى است. ساليانه در حدود يك ميليارد و دويست ميليون دلار 
صادرات داريم.تركيه هجده ميليارد و پانصد ميليون دلار صادرات 
پوشاك و هشت ميلياردو چهارصد ميليون دلارصادرات محصولات 

نساجى ديگر مثل پرده ملحفه و كالاى خواب دارد. 
در تمام دانشكده هاى نساجى ايران آموزش فرش ماشينى 2 واحد 
درسى است آن هم اختيارى است.بنده به عنوان دبير كانون عالى 
كارفرمايان ايران ارتباطى با وزارت كار و سازمان آموزش فنى و 
حرفه اى داشتم و از آنان خواستم تا برنامه هايى بگذارند تا فارغ 
از  شعبه  يك  كه  ببينند  عملى  دوره هاى  رشته  اين  التحصيلان 
كارگاه هاى فنى و حرفه اى آن در اصفهان به صورت شبانه روزى و 
رايگان در اختيار دانشجويان است اما كسى از آن استقبال نمى كند. 
اميدوارم همانطور كه قبلا هم به دانشكده منتقل شده دانشكده 
نساجى اقدام مناسبى درخصوص آموزش نيروى متخصص براى 

صنعت قالى بافى صورت دهد.
در  موجود  مشكلات  همه  نيز  نساجى  صنعت  گفت  ادامه  در  وى 
صنايع ديگر مثل مسئله نقدينگى و مسائل بانكى و مسئله تحريم را 
دارد. واقعيت اين است كه مشكل مديريت داخلى ما خيلى بيشتر از 
مشكل تحريم است.زيرا تحريم را مى توان خنثى كرد ولى متاسفانه 

ضعف مديريت هاى كلان كشور را نمى توان كارى كرد.
سود  پتروشيمى  در  گفت  خود  سخنان  از  ديگرى  بخش  در  وى 
ثبت شده و اعلام شده 77 درصد فروش و سود نسبت به سرمايه 
آن 520 درصد و سود نسبت به حقوق صاحبان سهام 340 درصد 
است و اين صنعت را به شكل انحصار در آورده و قدرت در دست 
سهامداران پتروشيمى است در حالى كه ما نساج ها بايد محصولات 
انحصارى  و  بالا  قيمت هاى  با  خود  اوليه  مواد  عنوان  به  را  آنها 
خريدارى كنيم و حاشيه سود توليد كنندگان نساجى به مراتب از 
پترو شيمى كمتر است.بطور دقيق 9818 واحد توليد نساجى داراى 
پروانه بهره بردارى داريم و بيمه پردازان ما 288 هزار نفر هستند. 
ممكن  اين  و  است  شده  كم  نفر  هزار  گذشته 100  سال  در 11 
كمترى  كارگر  كه  باشد  جديد  آلات  ماشين  ظهور  دليل  به  است 
احتياج دارد و معمولا در عرصه هاى ريسندگى است ولى ما بر روى 
تكميل و چاپ و رنگرزى سرمايه گذارى انجام نداديم و نتيجه اين 
مى شود كه پارچه مصرفى ما از هندوستان وارد مى شود.در سال 
گذشته 220هزار تن كه اگر آن را ضربدر 1000 كنيم تبديل به كيلو 
مى شود و اگر حاصل را در 6 ضرب كنيم به متر تبديل مى شود.در 
نتيجه يك ميليارد و سيصدو بيست ميليون متر پارچه از هندوستان 
وارد كرديم زيرا 45 درصد پول نفت صادراتى كشور ما را به ما پارچه 
مى دهند آن هم آن پارچه اى كه نظر خودشان است نه آن چيزى 
كه نياز ما است.اين يعنى ضعف هاى مديريتى به مراتب مهلك تر 
از تحريم هاست. حداقل براى خريد و واردات اين پارچه ها با ما 
مشورت مى شد تا آنچه كه ما توان توليدش را نداشتيم وارد مى شد 

نه اينكه با واردات توليد داخلى را هم نابود كنند.

خبر صنعتگران کاری کرده اند، کارستان
خروج از رکود تنها با توجه ويژه به صنايع 

کوچک و به خصوص صنعت نساجی و پوشاک 
ميسر است

اجاره واحدهاى ادارى
ساختمان انجمن صنايع نساجى ايران

با متراژهاى 62-90-105-76 مترمربع
تلفن تماس: 26200196
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  wtin :منبع 
 ترجمه: مهندس حميده تشكرى شاد

رشد آرام منسوجات نبافته تا سال ٢٠٢٠ در جهان
اخبار جهان

راهبردى  و  آمارى  مطالعات  دفتر  گزارش  به 
انجمن صنايع نساجى ايران و به نقل از نشريه 
نشان  نبافته  منسوجات  انداز  چشم   wtin
اين  درخشش  از  آينده  سالهاى  در  كه  مى دهد 
كاهش  اين  اما  شد،  خواهد  كاسته  منسوجات 
گزارش  از  خلاصه اى  بود.  نخواهد  خطرناك 
آن  پيش بينى  و  منسوجات  اين  بازار  از  جديد 
نشان مى دهد كه رشد اين محصول در 5 سال 

آينده ثابت و مداوم خواهد بود. 
براساس اين گزارش كه توسط شركت تحقيقاتى 
رشد  كه  آمده  است  شده  انجام   Smithers
آتى  سالهاى  در  اروپا  در  نبافته  منسوج  جهانى 
از بازيابى اقتصاد جهانى كندتر خواهد بود. حتى 

رشد منسوج نبافته در چين نيز پايين تر خواهد بود. 
 2015 سال  در  نبافته  منسوج  مصرف  ميزان  است  شده  برآورد 
برابر با 8/95 ميليون تن باشد كه معادل 37/4 ميليارد دلار است. 
پيش بينى مى شود اين مقدار طى 5 سال آينده با رشد ساليانه 6/2 
درصدى به رقم 50/8 ميليارد دلار برسد. اين رشد نسبت به رشد 

اين محصولات در 5 ساله گذشته پايين تر خواهد بود. 

روند رشد منسوجات نبافته از سال 2010 تا سال 2020

با  رابطه  در   2020 سال  تا  نبافته  منسوج  بازار  بعدى  گزارش 
زنجيره تأمين جهانى اين منسوجات خواهد بود. در اين گزارش 
آمده است كه بيشترين رشد منسوجات نبافته در دوره 2008 تا 
كه  نهايى  محصولات  شامل  منسوجات  اين  است.  بوده   2010
در كشاورزى،ژئوتكستايل، دستمال مرطوب، پوشكهاى كودك و 
بزرگسال و پدهاى يكبار مصرف كاربرد دارند، بوده كه بيشترين 

مصرف را در دوره ركود اقتصادى داشته اند. 

پركابردترين منسوجات نبافته با توجه به روش توليد 
مطالعات نشان مى دهد در سال 2015 اسپان ليد در حدود 48/7 
درصد معادل 4/4 ميليون تن از كل مصرف منسوجات نبافته را 

به خود اختصاص داده است.
دراى ليدها دومين منسوجات نبافته اى هستند كه در حال حاضر 

آنها  مصرف  ميزان  طوريكه  به  دارند  را  مصرف  مورد  بيشترين 
در سال 2015 برابر با 3/8 ميليون تن بوده و 42 درصد از كل 
منسوجات نبافته را در بر مى گيرد. بعد از دراى ليدها، اير ليدها با 
سهم 5/2 درصدى از كل مصرف منسوجات نبافته در سال 2015 
را به خود اختصاص داده است. اين منسوجات در سالهاى 2001 
و 2002 بيشترين مصرف را داشت و در حال حاضر تا سال 2020 

رشد چشمگيرى نخواهد داشت. 
وت ليدها كمترين سهم را از كل منسوجات نبافته در سال 2015 
دارند بطوريكه سهم اين محصولات برابر با 2/2 درصد 
بوده و پبش بينى مى شود كمترين رشد را تا سال 2020 

در ميان ساير منسوجات نبافته داشته باشند. 

تصوير منطقه اى 
در  خاص  طور  به  ايرليدها  بررسى  گزارش  اين  در 
امريكاى  مى دهد:  نشان  منطقه  هر  بزرگ  بازارهاى 
بوده  پيشرو  جهانى  اقتصادهاى  بازيابى  در  كه  شمالى 
برده  زيادى  سود  نيز  نبافته  منسوجات  صنعت  از  است 
است. مصرف منسوج نبافته در ساختمان سازى و ساخت 
دستمال  سازى،  ماشين  كشاورزى،  خانه،  سقف  پوشش 
در  را  رشد  بيشترين  بهداشتى  مصرف  موارد  و  مرطوب 

اين منطقه داشته است. 
آسيا هنوز هم بيشترين رشد را در مصرف منسوجات نبافته دارد، اما 
كاهش رشد اين منسوجات در چين مى تواند در سرعت رشد مصرف 
اين محصولات در منطقه تأثيرگذار باشد. اما همچنان رشد در اين 
بالاتر  درصد  دارند 50  بالايى  رشد  كه  مناطقى  به  نسبت  منطقه 

خواهد بود و پتانسيل آن همچنان بالا خواهد ماند. 
كشورهاى  از  بسيارى  و  اسپانيا  ايتاليا،  كشورهاى  ويژه  به  اروپا 
بنابراين  دارند  قرار  اقتصادى  تحت تأثير ركود  اروپا هنوز  جنوب 
رشد مصرف منسوجات نبافته در آن كند خواهد بود. رشد مصرف 
منسوجات نبافته در روسيه نيز به دليل مسائل سياسى و سقوط 

قيمت انرژى آهسته تر خواهد بود. 
نويسندگان اين گزارش در نهايت به اين جمع بندى رسيدند كه 
بازار منسوجات نبافته در 5 سال آتى مطلوب خواهد بود بطوريكه 

رشد پايدار اما كندى خواهد داشت. 

خبر

آكهي تشكيل 
مجمع عمومى عادى ساليانه 
 انجمن صنايع نساجى ايران

مجمع عمومى عادى ساليانه 
انجمن صنايع نساجي ايران روز 
سه شنبه مورخ 1394/03/26 
در محل اتاق بازرگانى، صنايع، 
معادن و كشاورزى ايران طبقه 

دهم خواهد شد.

پس از برگزارى مجمع عمومى 
و انتخابات پنجمين دوره هيات 
متخصصين  جامعه  مديره 
جامعه  گذشته  هفته  نساجى 
تركيب  نساجى  متخصصين 
را  خود  رئيسه  هيات  جديد 

شناخت.
سمت  به  فيضى  عبدالحميد  مهندس  نيوز  نساجى  گزارش  به 
رئيس هيات مديره، مهندس محمدتقى دانايى به سمت نائب 
رئيس هيات مديره، دكتر شاهين كاظمى به سمت خزانه دارى و 
مهندس بهرام حريرى به عنوان دبيرجامعه متخصصين نساجى 

براى دوره جديد هيات مديره انتخاب گرديدند.
انجمن صنايع نساجى ايران ضمن تبريك به هيات مديره جديد 

جامعه براى اين تشكل آرزوى توفيق بيش از پيش را دارد. 

هيات رئيسه جديد جامعه متخصصين نساجی ايران

قيمت پايانى (ريال)قيمت پايه (ريال)نام كالا
S 30 Z 42,73043,176پلى پروپيلن نساجى
S 30V 42,73043,262پلى پروپيلن نساجى

R552 HP 42,73043,157پلى پروپيلن نساجى
250 PYI42,73042,730پلى پروپيلن نساجى

قيمت محصولات پتروشيمى مورد نياز صنعت نساجى معامله شده از 4 لغايت 9 خرداد ماه 


